
 
Kirkonkylän koulun opetushenkilöstön oikaisuvaatimus 
 
Sivistyslautakunta 22.03.2022 § 21  
  
 
 
Valmistelija Sivistysjohtaja Heli Kukkohovi puh.044 493 5611 

 
Joroisten kunnan kunnanvirastoon toimitettiin 17.2.2022 kirkonkylän koulun 
opetushenkilöstön 16.2.2022 tekemä anomus tulevien 7. luokkalaisten 
jakamisesta kolmeen opetusryhmään syksyllä 2022. Anomuksen oli 
allekirjoittanut 14 henkilöä. Anomus oheismateriaalina.  
 
Sivistyslautakunta sai kokouksessaan asian tiedoksi kohdassa 
Ilmoitusasiat (14 §, 22.2.2022). Sivistyslautakunta toivoi, että järjestetään 
anomukseen liittyen keskustelutilaisuus. Kyseinen tilaisuus järjestettiin 
yhtenäiskoulun auditoriossa keskiviikkona 2.3.2022 klo 16.00.  
 
Joroisten kunnan perus- ja lukio-opetuksen järjestämissuunnitelma on 
tehty vuosille 2020 – 2025. Järjestämissuunnitelma on hyväksytty 
seuraavissa toimielimien kokouksissa: sivistyslautakunnassa 19.11.2019, 
kunnanhallituksessa 13.1.2020 ja kunnanvaltuustossa 20.1.2020. 
Järjestämissuunnitelmassa on tuotu esiin opetusryhmien perustamisen 
oppilasmäärien rajat. Tässä järjestämissuunnitelmassa todetaan, että 
Joroisten yhtenäiskoulun vuosiluokkien 7. – 9. osalta tulee opetus järjestää 
niin, että mikäli 7 luokan aloittavia on alle 50, järjestetään opetus 
kaksisarjaisena, mikäli tämä on pedagogisesti järkevää. Tulevana 
lukuvuotena 2022 – 2023 on aloittavien 7 luokan oppilaiden määrä tällä 
hetkellä 45. Myöskään erityisiä pedagogisia tarpeita muuttaa yllä olevaa 
järjestämissuunnitelman mukaisia opetusryhmän kokoja ei ole.  
 
Joroisten kunnanvaltuusto on hyväksynyt kaksi talouden 
tasapainottamisohjelmaa: I on vuosille 2020 – 2021 (kv 10.6.2019) ja II on 
vuosille 2021 – 2024 (kv 26.4.2021). Kuntatalouden haasteet edellyttävät 
pitkäjänteistä ja suunnitelmallista taloudenhoitoa ja kulukuria.  
 
Kunnan perusopetuksen ryhmäkoot ovat myös tulevana lukuvuotena 2022 
– 2023 lähikuntiin vertailtuna kohtuullisia. Perusopetuksessa on pienryhmiä 
sekä alakoulun että yläkoulun puolella. Myös erityisopetuksen ja muun 
opetusta tukevan henkilöstön määrä on hyvällä tasolla.  
 
Opetushenkilöstön anomuksessa tuotiin esille monia perusteita, miksi 
pienemmät opetusryhmät olisivat tarpeellisia. Mahdollinen päätös 
pienentää opetusryhmien kokoa 7. luokalla, tulisi jatkumaan myös 8. ja 9. 
luokalla, jolloin päätös vaikuttaisi kolmen vuoden ajan. Tällaisen 
poikkeaman myötä tulisi tarve tasapuolisuuden nimissä toistaa vastaava 
pienemmillä oppilasmäärillä toteutettava opetus yläkoulun aikana myös 
muina vuosina. Samalla myös järjestämissuunnitelman mukaiset ohjeet 
mahdollisista perustettavista yhdysluokista tai alakoulun rinnakkaisryhmien 
määristä tulisi purkaa. Tällöin huolella valmisteltu järjestämissuunnitelma ja 
talouden tasapainottamisohjelmat jäisivät toteuttamatta, mikä vaikuttaisi 
merkittävästi kunnan talouteen.  
Tavoiteltavaa kuitenkin on, että muuttovoiton myötä oppilasmäärät 
kasvaisivat ja voisimme tällöin toteuttaa pienempiä opetusryhmiä. 
 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Heli Kukkohovi 
 



Päätösehdotus Sivistyslautakunta on tutustunut opetushenkilöstön 16.2.2022 jättämään 
anomukseen. Perustelut anomuksessa ovat monipuoliset, mutta ne eivät 
riitä ohittamaan tehtyjä kunnan linjauksia opetuksen 
järjestämissuunnitelman ja talouden tasapainottamissuunnitelmien osalta.  
 
Sivistyslautakunta päättää, että opetus Joroisten kunnan kouluissa tullaan 
järjestämään opetuksen järjestämissuunnitelman mukaisesti. 
 

Päätös Sivistyslautakunta on tutustunut opetushenkilöstön 16.2.2022 jättämään 
anomukseen. Perustelut anomuksessa ovat monipuoliset, mutta ne eivät 
riitä ohittamaan tehtyjä kunnan linjauksia opetuksen 
järjestämissuunnitelman ja talouden tasapainottamissuunnitelmien osalta. 
Oheismateriaalina ollut laskelma kustannuksista lisätään pöytäkirjan 
liitteksi.  
 
Sivistyslautakunta päätti, että opetus Joroisten kunnan kouluissa tullaan 
järjestämään opetuksen järjestämissuunnitelman mukaisesti. 
 
Lisäksi sivistyslautakunta päätti esittää henkilöstölle yhteistä tapaamista 
vuoden 2022 aikana. 

 
 __________ 
 
  
 
Sivistyslautakunta 31.05.2022 § 38    
57/12.00.00.01/2022    
 
 
Valmistelija Sivistysjohtaja Heli Kukkohovi puh.044 493 5611 

 
Joroisten kunnanvirastoon toimitettiin 13.4.2022 kirkonkylän koulun 
opetushenkilöstön tekemä oikaisuvaatimus sivistyslautakunnan 
päätökseen 22.3.2022 § 21. Oikaisuvaatimuksen oli allekirjoittanut 15 
henkilöä (oheismateriaali). 
 
Oikaisuvaatimuksen tehneet opetushenkilöstöön kuuluvat henkilöt vaativat 
asian uudelleen käsittelyä, jotta tulevat 7. luokan oppilaat jaettaisiin 
kolmeen opetusryhmään. Lisäksi oikaisuvaatimuksen tehneet toivovat, että 
yläkoulussa luokkakoko olisi jatkossa alle 20 oppilasta. 
Oikaisuvaatimuksen tehneet tuovat esille, että ”Opetushenkilöstö on 
perustellut omaa aloitettaan ryhmäkokojen pienentämiseksi nimenomaan 
pedagogisin perustein, jotka löytyvät kokonaisuudessaan aloitteesta. Aloite 
on sivistyslautakunnan kokouspöytäkirjan liitteenä.” (Oikaisuvaatimuksen 
sivu 1/5). Tämän jälkeen oikaisuvaatimuksessa tuodaan esille neljän sivun 
verran opettajien korostamia seikkoja. (Oikaisuvaatimuksen sivut 1 -5 /5). 
 
Opetushenkilöstön oikaisuvaatimus on toimitettu sivistyslautakunnan 
jäsenille 26.4.2022 pidettävän kokouskutsun yhteydessä 21.4.2022. Asian 
käsittelemiseksi sivistyslautakunta sopi keskustelutilaisuusajankohdan 
kokouksessaan kohdassa Ilmoitusasiat § 31. 
 
Sivistyslautakunta kutsui yläkoulun opetushenkilöstön keskustelu-
tilaisuuteen, joka pidettiin yläkoulun auditoriossa keskiviikkona 11.5.2022 
klo 16.00 alkaen. Läsnä oli neljä sivistyslautakunnan jäsentä, 
kunnanhallituksen puheenjohtaja ja 11 opetushenkilöstön jäsentä, joista 
muutama osallistui Teams -yhteydellä tilaisuuteen. Lisäksi läsnä oli 
yhtenäiskoulun rehtori ja alakoulun vastuuopettaja sekä sivistysjohtaja ja 
sivistystoimen sihteeri. Sivistyslautakunnan jäsenet ja opetushenkilöstö 



kävivät monipuolista keskustelua hyvässä hengessä anomuksessa ja  
oikaisuvaatimuksessa esille tulleisiin perusteluihin ja opetuksen 
järjestämiseen ja toiveisiin liittyen. Keskustelujen yhteydessä tuotiin esille 
voimassaolevan ”Joroisten kunnan perus- ja lukio-opetuksen 
järjestämissuunnitelma vuosille 2020 – 2025”  velvoittavuus, kuten myös 
talouden tasapainotusohjelmien velvoittavuus.  Keskustelutilaisuuden 
yhteydessä todettiin, että seuraavaa opetuksen järjestämissuunnitelmaa 
valmisteltaessa, tulee tarkoin harkita opetusryhmien oppilasmäärien rajoja. 
 
Oikaisuvaatimuksen ja anomuksen perusteissa esitetyt asiat ovat 
opetuksen järjestäjän harkinnassa ja päätäntävallassa. Tehtyihin linjauksiin 
ei liity lainvastaisia päätöksiä. Linjaukset on tehty tarkoituksenmukaisuus-
perustein sekä Joroisten kunnan kuntatalouden linjauksien mukaisesti. 
 
 

Esittelijä Sivistysjohtaja Heli Kukkohovi 
 

Päätösehdotus  Sivistyslautakunta on käsitellyt kirkonkylän koulun opetushenkilöstön 
oikaisuvaatimuksen ja hylkää sen.  
 
Yläkoulun opetushenkilöstö on oikaisuvaatimuksessaan vedonnut useisiin  
tarkoituksenmukaisuusperusteisiin.  
 
Opetuksen järjestäjällä on oikeus määritellä ja toteuttaa opetusryhmien 
muodostaminen vuosiluokittain tai tarvittaessa tarkoituksenmukaisuus-
perusteilla yhdistelemällä eri vuosiluokkia yhteen opetusryhmään. 
Opetusryhmien kokoa on määritelty perusopetusasetuksessa (309/2021). 
Vain (1214/2020) 2 §:n 3 momentissa tarkoitetun pidennetyn oppi-
velvollisuuden piirissä oleville oppilaille annettavassa opetuksessa ja 
vaikeimmin kehitysvammaisista oppilaista muodostetussa opetusryhmässä 
on määritelty tarkat maksimimäärät opetusryhmien koolle. Lisäksi on 
määritelty opetusryhmän koko olemaan enintään 20 oppilasta, jos 
pidennetyn oppivelvollisuuden oppilaan opetusta  annetaan yhdessä 
muiden kuin tässä tai 2 momentissa tarkoitettujen oppilaiden kanssa. 
Kunta noudattaa näitä määräyksiä. 
 
Sivistyslautakunnan päätös perustuu voimassa olevaan kunnanvaltuuston, 
kunnanhallituksen ja sivistyslautakunnan hyväksymään sekä velvoittavaan 
”Joroisten kunnan perus- ja lukio-opetuksen järjestämissuunnitelmaan 
vuosille 2020 – 2025”  sekä talouden tasapainottamisohjelma II -linjauksiin, 
joita kunnassa toteutetaan. Kunnan koulutuksen järjestämistä 
kokonaisuutena koskevaa suunnitelmaa ei ole anomuksessa eikä oikaisu-
vaatimuksessa esitetyillä perusteilla riittäviä perusteita muuttaa. 
 
Sivistyslautakunta haluaa jatkaa opetushenkilöstön kanssa keskustelua 
opetuksen asioista. Kun seuraava opetuksen järjestämissuunnitelma on 
ajankohtainen valmistelun osalta, otetaan sen valmisteluun mukaan myös 
opetushenkilöstön edustajat. 

 
 

Päätös Sivistyslautakunta päätti hyväksyä sivistysjohtajan päätösehdotuksen. 
 
 __________ 
 
 


